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編輯說明  

一、本年報編印目的在提供公平交易委員會（以下簡稱本會）執行本會主管法規的工作概況與成

果，為便於與國際交流，除附錄 2 至附錄 5 以外，均採中英文對照。 

二、本年報內容分為下列四大部分： 

（一）本會組織與職掌。 

（二）提要分析：本會案件處理概況、多層次傳銷事業管理概況、委員會議審議案件概況、公

平交易諮詢服務及政策推動概況。 

（三）統計表。 

（四）附錄：統計名詞定義、處分案件、不禁止結合案、聯合行為許可案、本會重要措施。 

三、本年報各項資料來源與必要的說明與附註均於表下方註明。 

四、本年報所用統計單位，除特殊情況分別於各表註明外，「年」採曆年制、「案件」以件為準、「金

額」以新臺幣為準。 

五、本年報所用符號意義如下： 

─ 表示無數字 

-- 表示無意義數值 

… 表示數字不詳 

0 表示數字不及半單位 

六、本年報所載資料為最新資料，凡與前期內容不同者，悉以本期數字為準。 

七、本年報資料已上載於本會網頁（網址 https://www.ftc.gov.tw/）之「公開資訊」/「業務統計」/

「年報」項下，如對本年報內容有任何疑問或建議事項，請 e-mail 至本會服務信箱。 
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Editorial Notes 

1. The Statistical Year Book is to provide an overview of work and achievements of the Fair Trade 

Commission’s enforcement of the Fair Trade Act. In order to facilitate international exchange, the 

Yearbook is written by a Chinese-English bilingual way except Appendix 2~5. 

2. The Yearbook consists of four parts: 

- Organization & Duty of the Fair Trade Commission. 

- Summary Analysis：Processing of cases, regulation of multi-level marketing enterprises, 

commissioners meeting, and consulting service & policy implementation. 

- Statistical Tables. 

- Appendix: major statistical terminologies, list of decision rulings, list of mergers not prohibited, list 

of concerted action cases approved, and important measures of the FTC. 

3. Sources, notes, remarks for data are shown below the tables. 

4. In this Yearbook, “year” refers to calendar year and data are measured by “case” or “NT dollar” unless 

otherwise specified. 

5. The following symbols are used for tables: 

-  None 

--  Meaningless 

…  Not available 

0  Less than half unit 

6. The figures showing in this issue may not be the same with the corresponding figures in the previous 

issue due to the corrections and revisions made in exchange of base. 

7. The data of this Yearbook can be found on the“Information Disclosure” / “Yearbook” of the website 

of the Fair Trade Commission (https://www.ftc.gov.tw/). For any request or advice, please e-mail to 

https://www.ftc.gov.tw/internet/main/mailbox/mailbox.aspx. 
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111 年本會組織圖 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

本會部門職掌 

一、委員會議 

本會最高的決策機關，其職權包括︰ 

1. 公平交易及多層次傳銷管理政策之審議。 

2. 公平交易及多層次傳銷管理法規之審議。 

3. 執行公平交易法及多層次傳銷管理法施政計畫之審核。 

4. 執行公平交易法及多層次傳銷管理法之公告案、許可案及處分案之審核。 

5. 委員提案之審議。 

6. 其他依法應由委員會議決議事項。 
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二、綜合規劃處 

掌理事項如下︰ 

1. 本會施政規劃、管制考核、政策研究之研擬、協調及推動。 

2. 本會執法人員培訓之規劃及執行。 

3. 本會主管法規政策之國際交流及合作。 

4. 本會出版品之編輯、出版及管理。 

5. 本會主管法規專業資料之蒐集、建置及查詢服務。 

6. 本會主管法規政令宣導之規劃及推動。 

7. 其他有關綜合規劃事項。 

 

三、服務業競爭處 

掌理下列事業關於獨占、結合及聯合行為、限制轉售價格、限制競爭之虞行為、欺罔或顯失

公平行為之調查處理事項： 

1. 工商服務業、社會服務及個人服務業。 

2. 商業、運輸、倉儲及通信業。 

3. 金融、保險及不動產業。 

4. 農、林、漁、牧業。 

 

四、製造業競爭處 

掌理下列事業關於獨占、結合及聯合行為、限制轉售價格、限制競爭之虞行為、欺罔或顯失

公平行為之調查處理事項： 

1. 食品製造業、紡織業、化學製品製造業及塑膠製品製造業。 

2. 金屬製品製造業、電子產品製造業、運輸工具製造業及其他製造業。 

3. 礦業、土石採取業、營造業及水電燃氣業。 

4. 其他相關或不能歸類之行業。 

 

五、公平競爭處 

掌理事項如下︰ 

1. 虛偽不實或引人錯誤之表示或表徵行為之調查處理。 

2. 提供不當贈品、贈獎行為之調查處理。 

3. 損害他人營業信譽行為及其他足以影響交易秩序之欺罔或顯失公平行為之調查處理。 

4. 多層次傳銷事業之報備、監督與管理，及該事業違反多層次傳銷管理法規、個人資料保護
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法規行為之調查處理。 

5. 與前四款有關之政令溝通活動之辦理。 

 

六、法律事務處 

掌理事項如下︰ 

1. 本會主管法規之研擬及修訂。 

2. 本會主管法規之諮詢。 

3. 本會主管法規法制問題之研究。 

4. 罰鍰執行之處理。 

5. 刑事案件之移送。 

6. 行政救濟案件之處理。 

7. 國內外法規資料之蒐集及研究。 

8. 其他有關本會法律事務事項。 

 

七、 資訊及經濟分析室 

掌理事項如下︰ 

1. 產業市場結構、經濟情況資料之調查、蒐集及研析。 

2. 公平交易法經濟分析業務之諮詢、意見研擬及推動。 

3. 本會資訊與產業資料整合服務策略之規劃及發展。 

4. 本會資訊應用環境之規劃及管理。 

5. 其他有關資訊、產業及經濟分析事項。 

 

八、秘書室 

掌理議事、文書、印信、出納、庶務、公共關係及不屬於各處、室事項。 

九、人事室 

掌理本會人事事項。 

十、主計室 

掌理本會歲計、會計及統計事項。 

十一、政風室 

掌理本會政風事項。 

 



* 
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Organization Chart 

 

Departments and Responsibilities 

1. The Commissioners' Meeting 

The Commissioners' Meeting is the highest policy-making organ of the FTC; it shall be charged with 

the disposition of matters regarding the following: 

(1) Review of fair trade and multi-level marketing administration policies; 

(2) Review of fair trade and multi-level marketing administration regulations; 

(3) Evaluation and approval of enforcement plans for the Fair Trade Act and the Multi-level 

Marketing Supervision Act; 

(4) Evaluation and decision on announcement, approval and disposition with regard to cases involving 

the Fair Trade Act and the Multi-level Marketing Supervision Act; 

(5) Review of motions presented by commissioners; 

(6) Other decisions defined by law to be made at commissioners' meetings. 
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2. Department of Planning 

The Department of Planning shall be charged with the following matters: 

(1) the draft, coordination and promotion of policy planning, regulatory assessment, and research 

development; 

(2) the draft and execution on law-enforcing officials´ training programs; 

(3) the promotion for international exchanges and cooperation of governing laws; 

(4) the compilation, publication, and management of publications; 

(5) the collection, maintenance, and provision of research services for information related to 

governing laws ; 

(6) the planning and promotion of workshops related to policies and governing laws; and 

(7) other matters related to planning. 

 

3. Department of Service Industry Competition 

The Department of Service Industry Competition shall investigate and process matters relating to 

monopoly, merger, concerted action, resale price maintenance, other restraints on competition, as well 

as any deceptive or obviously unfair conduct by enterprises in the following sectors: 

(1) industrial/commercial services, social and personal services; 

(2) general commercial businesses, transportation, warehousing, and communications businesses; 

(3) finance, insurance, real-estate services; and  

(4) agriculture, forestry, fishery, and animal husbandry businesses. 

4. Department of Manufacturing Industry Competition 

The Department of Manufacturing Industry Competition shall investigate and process matters relating 

to monopoly, merger, concerted action, resale price maintenance, other restraints on competition, as 

well as any deceptive or obviously unfair conduct by enterprises in the following sectors: 

(1) manufacture of food products, textiles, chemical products, plastics products; 

(2) manufacture of metals, electronic products, transport equipment and parts, and other 

manufacturing businesses; 

(3) mining, earth/gravel excavating businesses, construction, supply of water, electricity, and gas; and  

(4) other related or non-classifiable businesses. 

5. Department of Fair Competition 

The Department of Fair Competition shall be charged with the following matters: 

(1) the investigation on cases of counterfeiting, false or misleading representations or symbols; 

(2) the investigation on conducts that cause damages to another business' reputation, and other 

deceptive or obviously unfair acts that are sufficient to affect trading order;  
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(3) the investigation on improper offering of gifts and prizes; and  

(4) the report filing, supervision, and management of multi-level marketing enterprises, as well as the 

investigation into conducts that violated regulations governing multi-level marketing or personal 

data protection. 

(5) the promotion of regulatory policies related to the above four matters. 

6. Department of Legal Affairs 

The Department of Legal Affairs shall be charged with the following matters: 

(1) the formulation of the governing laws, regulations, and amendments thereof; 

(2) the provision of consultation of governing laws and regulations; 

(3) the study and research on governing laws; 

(4) the execution of fines;  

(5) the referral of criminal offenders for prosecution;  

(6) the handling of administrative litigation; and  

(7) the collection and research on comparative competition law and related information. 

(8) other matters related to legal affairs. 

7. Information and Economic Analysis Office 

The Information and Economic Analysis Office shall be charged with the following matters: 

(1) the investigation on industrial structures, the work on industry survey, as well as the data 

collection and analysis of economic conditions; 

(2) the provision of consultation of economic analysis, as well as the drafting and implementation of 

regulatory opinion; 

(3) the strategic planning and development of integrated services on information and industry data; 

and 

(4) the planning and management of the application of information system. 

(5) other matters related to information, industry, and economic analysis. 

8. Secretariat 

The Secretariat shall be charged with meetings, clerical matters, use of the official seal, receipts and 

disbursements, general affairs, public relations, as well as matters not under the responsibilities of 

other departments. 

9. Personnel Office 

The Personnel Office administers personnel affairs of the FTC. 

10. Budget, Accounting and Statistics Office 

The Budget, Accounting and Statistics Office administers the annual budget, accounting, and 

statistical affairs of the FTC. 
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11. Civil Service Ethics Office 

The Civil Service Ethics Office administers matters related to government employees' ethics of the 

FTC. 
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